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                                                                                        Krobia, dnia 15 grudnia 2014 r. 

 

                                              P R O T O K Ó Ł    Nr   II/2014 

 

                                          z   II sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

          w dniu  10 grudnia 2014 r. w ZSOiZ w Krobi     

========================================================= 

                   godzina rozpoczęcia:    16.30 

                   godzina zakończenia:    19.00  

                   Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 14 

radnych, nieobecna Renata Szulc.   

 

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   3.   Szablewska Katarzyna    - Sekretarz Gminy. 

                   4.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    

                    Porządek obrad sesji :   

1.  Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z I sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

7. 

8. 

 

 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie : 

a)    powołania Komisji  Rewizyjnej  oraz  wyboru  Przewodniczącego  

Komisji Rewizyjnej,  

b)    upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Krobi,   

c)    wynagrodzenia Burmistrza Krobi,  

d)    zmiany  Uchwały   Nr XVII/122/2008    Rady Miejskiej                                       

w    Krobi   z  dnia  18 lutego 2008 r. w sprawie ustalenia wysokości                               

diet radnych oraz zwrotu kosztów podróży służbowych,  

e)    uchwalenia miejscowego  planu  zagospodarowania   przestrzennego                       

Krobia Miasto VII,  

f)     nadania nazwy ulicy, 

g)    nadania nazwy ulicy, 

       h)    zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014. 
 

    9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

  10.  Wolne głosy i wnioski. 

  11.  Zakończenie. 

 Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Kubiak. 
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Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości.   

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 14 radnych, nieobecna 

Renata Szulc, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   
 

      Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.       
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  
 

      Ad. 3 Przyjęcie protokołu z I sesji.    
      Protokół z I sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  
 

      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

      Burmistrz : na poprzedniej sesji nie zgłoszono.  
 

      Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 
      Przewodniczący Rady przedstawiła zapisy § 32 Statutu Gminy dotyczące interpelacji. 

      L. Bem: 1. Interpelacje dotyczą dróg powiatowych. Realizowano naprawy dróg ulicy 

Kobylińskiej i Miejsko-Góreckiej, lecz jest jeszcze droga w kierunku Chwałkowa                         

- ul. Jutrosińska przy której wybudowano bardzo dużo domów a nie ma tam żadnego 

chodnika. Kolejna droga, także powiatowa, biegnąca w kierunku Chumiętek, gdzie 

jeszcze pobudowało się więcej mieszkańców w ostatnim czasie, też nie żadnego 

chodnika. Na tych ulicach także trudno jest przejść tak jak na ulicach Kobylińskiej i 

Miejsko-Góreckiej.  

      2. Sprawa dotyczy zimy, w czasie której mieszkańcy użytkowali staw przy                                    

ul. Odrodzenia, jeżdżąc na łyżwach.  W tym roku został on wyremontowany, lecz woda 

nie naszła w takiej ilości aby cała tafla była dostępna.  Czy można by uzupełnić taką ilość 

wody (ok. 30 cm) aby również w tym roku mieszkańcy mogli korzystać z jady na 

łyżwach.   

      3. Sprawa dotyczy gospodarki odpadami, a w ostatnim czasie uchwalaliśmy nowy 

regulamin określający te zasady, gdzie zapisano, że wszystkie odpady biodegradowalne 

mieszkańcy maja gromadzić w workach i wywozić do określonego punktu. Proszę                           

o informację gdzie taki punkt będzie.   

      4. Temat dotyczy opłaty za śmieci, czy będzie jakiś wzrost, czy p. Burmistrzowi coś                         

w tej sprawie wiadomo?  

      5. Sprawa dotyczy przejazdu kolejowego w kierunku Chwałkowa. Przejazdy na Karzec                   

i Rogowo mają oświetlenie, natomiast ten go nie ma, a jest najbardziej niebezpieczny. 

Nie wiem czy mamy jakikolwiek wpływ na PKP, ale tak się złożyło, że byłem ostatnio 

świadkiem zderzenia pociągu z tirem i całe szczęście, że nic się nikomu nie stało, nie 

było ofiar, a nasz kolega właśnie zginał na tym przejeździe. Warto byłoby podjąć 

działania, rozmowy z PKP w zakresie zabezpieczenia systemem oświetleniowym tego 

przejazdu.    

      M. Duda: 1. Sprawa dotyczy drogi 434, przystanków autobusowych przy niej 

położonych. Dotarły do mnie zapytania właścicieli gruntów przyległych do nich, czy 

Gmina Krobia mogła by wyposażyć przystanki w kosze na śmieci. Bałagan przy tych 

obiektach istnieje  i nie wiem do kogo należy obowiązek porządkowania tego terenu, czy 

może do właściciela drogi. 
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      2. Temat dotyczy Parku Jana Pawła II. Zwracam się do Kierownika Posterunku Policji                    

w Krobi, obecnego na dzisiejszej sesji o zwiększenie ilości patroli, ponieważ jest tam 

znaczny bałagan, związany przede wszystkim z przesiadywaniem mieszkańców. Wiem to                  

z autopsji, a zajmuję się wspólnie z młodzieżą szkolną sprzątaniem tego parku. Z reguły 

są to sytuacje po weekendzie, gdzie nie można czasami przejść, pozostawione potłuczone 

szkło, kartony oraz inne odpady. 

      3. Mieszkańcy ul. Harcerskiej zwracają się o rozważenie możliwości pomalowania, 

oznaczenia miejsc parkingowych dla niepełnosprawnych, z uwagi na to, że niekiedy nie 

mają gdzie pozostawić swojego auta.  

      J. Mikołajczak : 1. Rodzice dzieci z Chwałkowa dojeżdżających do szkoły w Krobi 

zgłaszali problem wokół przystanku autobusowego, przy którym oczekują na autobus. 

Nawierzchnia w takim okresie jest niebezpieczna i czy w związku z tym Urząd Miejski 

wyposaży ten obiekt w pojemnik z piaskiem.  

      2. Przejazd kolejowy w Chwałkowie w kierunku do Krzyżanek jest również bardzo 

niebezpieczny, usytuowany jest ukośnie. Proszę również o uwzględnienie tego przejazdu                

w trakcie podejmowania działań z PKP. 

P. Wajnert: 1. Interpelacja dotyczy uschniętych drzew znajdujących się na terenie 

działki nr 54/20 przy ul. Powstańców Wielkopolskich w Krobi. Drzewa te zagrażają 

bezpośrednio bezpieczeństwu osób przechodzących obok tej działki jak również 

wszystkich czekających na znajdującym się bezpośrednio przy nich przystanku 

autobusowym. Najczęściej są to dzieci w wieku szkolnym oczekujące na transport do 

szkoły. Działka nie jest co prawda własnością gminy Krobia, jednak do podstawowych 

zadań gminy należy zapewnienie bezpieczeństwa wszystkim jej mieszkańcom.  

Dlatego powinno się powziąć stanowcze kroki, aby te drzewa usunął właściciel, 

ewentualnie, aby zrobiła to gmina, gdyż  prawo własności ustąpić powinno działaniom 

mającym przecież na celu zapobieżenie zagrożeniu dla zdrowia i życia ludzi.  

2. Interpelacja dotyczący braku kostki, dziur w chodniku oraz zastoisk wody na 

odebranej niecały rok temu ulicy Powstańców Wielkopolskich w Krobi. W tej sprawie 

interweniowałam za pośrednictwem posła z komisji infrastruktury w Wielkopolskim 

Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Zapewniono mnie wówczas na piśmie, że wszystkie 

prace zostały wykonane zgodnie z dokumentacją techniczną. Proszę o ustalenie czy 

dziury w chodniku i brak kostki na wjeździe do ośrodka zdrowia oraz zastoiska wody 

są opisane w dokumentacji. Czy istnieją możliwości interweniowania w sprawie 

poprawienia wykonania remontu drogi jeszcze w okresie obowiązywania rękojmi? 

Brak kostki i dziury na wjeździe do ośrodka zdrowia, do którego uczęszcza wielu 

mieszkańców gminy zagraża ich bezpieczeństwu oraz znacząco utrudnia dojazd.  
 

      Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym. 

2.12 – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w celu analizy                         

i wydania opinii do projektu uchwały budżetowej na 2015 rok. 

3.12 – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w celu analizy i wydania opinii do 

projektu uchwały budżetowej na 2015 rok. 

4.12 – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w celu analizy                         

i wydania opinii do projektu uchwały budżetowej na 2015 rok. 

5.12 – pani radna Genowefa Skrobała reprezentowała Radę podczas spotkania 

podsumowującego konkurs literacko-plastyczny „Moje Marzenia”. 
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5.12 – wraz z grupą radnych uczestniczyłem w Gminnych Obchodach 

Międzynarodowego Dnia Wolontariusza, którego organizatorami byli: gmina Krobia                      

i Stowarzyszenie Ziemia Krobska. 

7.12 – na zaproszenie Grupy Teatralnej „Na Fali” i GCKiR w Krobi radni uczestniczyli 

w spektaklu gwarowym pn. „ Jeszcze, aby jedna zima”. 

8.12 – odbyły się posiedzenia Komisji Stałych Rady Miejskiej w Krobi w celu 

omówienia projektów uchwał na dzisiejszą sesję oraz omówienie spraw bieżących,                       

a także Komisji Budżetu w celu analizy projektu uchwały budżetowej na 2015 rok. 

10.12 – posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w celu zaopiniowania 

projektów uchwał na dzisiejszą sesję . 
 

      Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

K. Perdon: kończą się prace związane z budową szerokopasmowego dostępu do 

internetu. Gdzie można uzyskać informację dot. zasad rekrutacji do tego projektu i jak to 

przebiegało, ponieważ pojawiają się dane o różnych etapach jego finansowania? 

Burmistrz : kwestia realizacji tego przedsięwzięcia obwarowana jest wg określonych 

dyrektyw i przepisów dot. dysponowania środkami unijnymi. W trakcie realizacji tego 

przedsięwzięcia otrzymywaliśmy dofinansowanie etapami poprzez zaliczki, które były 

rozliczane po wykonaniu płatności na rzecz firm realizujących projekt. Przedstawione 

informacje dotyczą naszych rozliczeń w stosunku do instytucji wdrażającej środki, które 

Gmina Krobia otrzymała na jego realizację. Kwalifikacja beneficjentów miała miejsce 

dużo wcześniej na podstawie ogłoszonego naboru i następnie weryfikowana przez 

powołaną komisję, a dotyczyła rodzin nie zamożnych oraz osób posiadających 

orzeczenie o stopniu niepełnosprawności. W skład komisji wchodzili m.in. pracownicy 

MGOPS i pedagodzy szkolni.     
 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

Radca prawny: konieczność ponownego podjęcia uchwały dot. powołania Komisji 

Rewizyjnej  oraz wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wynika z tego, że treść 

§ 1 pkt 5 uchwały Nr I/3/2014  pozostanie w sprzeczności z postanowieniami art. 18a 

ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, a to za sprawą podjętej uchwały Nr I/2/2014.                    

W tym zakresie można by złożyć inne propozycje w formie zmiany uchwały Nr I/3/2014, 

lecz z uwagi, iż w zakresie całego paragrafu pierwszego głosowanie odbywało się nad 

wszystkimi zgłoszonymi kandydaturami proponujemy, aby podjąć tą uchwałę raz 

jeszcze. Szanując postanowienia i wybór dokonany uprzednio, w projekcie dzisiejszej 

uchwały wpisano nazwiska już powołanych członków Komisji Rewizyjnej, za wyjątkiem 

punktu 5 i w tym zakresie wymaga ona uzupełnienia. Zgodnie z postanowieniami Statutu 

Gminy Krobia komisja rewizyjna powinna liczyć pięć osób. Prośba, aby przed podjęciem 

tej uchwały osoby, które widnieją w treści tej uchwały ponownie zapytać o zgodę na ten 

wybór, a jednocześnie dokonać uzupełnienia wyboru pkt 5.  

a) powołania Komisji Rewizyjnej oraz  wyboru  Przewodniczącego  Komisji 

Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady :  

czy p. Mariusz Duda wyraża zgodę na kandydowanie do składu Komisji Rewizyjnej – 

tak, wyrażam zgodę, 
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czy p. Katarzyna Łabęda wyraża zgodę na kandydowanie do składu Komisji Rewizyjnej 

– tak, wyrażam zgodę, 

czy p. Paulina Wajnert wyraża zgodę na kandydowanie do składu Komisji Rewizyjnej –         

tak, wyrażam zgodę, 

czy p. Leszek Włodarczyk wyraża zgodę na kandydowanie do składu Komisji 

Rewizyjnej – tak, wyrażam zgodę. 

M. Duda zgłosił kandydaturę Jerzego Gałęzewskiego do składu Komisji Rewizyjnej: jest 

członkiem Komisji Budżetu, także w poprzednich kadencjach, która ma bezpośredni 

związek z charakterem pracy Komisji Rewizyjnej i myślę, że będzie jej wartościowym 

członkiem. 

J. Gałęzewski wyraził zgodę na kandydowanie. 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska. 

P.Wajnert : ponownie rozpatrujemy tę uchwałę po niezgodności poprzednio podjętej, 

jednak i ta wersja, okazuje się, nie jest wolna od wad. Zainspirowana przez radnego                       

p. Lecha Bema wczoraj między innymi przestudiowałam Statut Gminy Krobia                                    

i w art. 49 ust. 3 czytamy: „Projekt uchwały powinien zostać przedłożony Radzie wraz                                

z uzasadnieniem, w którym należy wskazać potrzebę podjęcia uchwały oraz informację                      

o skutkach finansowych jej realizacji”.  Jak widać w projekcie brak jest wskazanej 

informacji o skutkach finansowych i dlatego wnioskuję o uzasadnienie projektu uchwały 

o stosowne wyliczenia, bez tego uchwała będzie mogła być w każdej chwili podważona, 

a może mieć to poważne konsekwencje dla funkcjonowania Rady Miejskiej. Uważam, że 

zapis Statutu wymagający informacji o skutkach finansowych każdej uchwały jest bardzo 

istotny. Mieszkańcy mają prawo wiedzieć, jakie są koszty poszczególnych pomysłów 

Rady.       

Radca prawny: przywołano tutaj przepis, iż projekt uchwały powinien być przygotowany 

wraz z uzasadnieniami, nie z tego powodu pani radna podniosła uwagę, tylko z uwagi na 

zapis mówiący o konieczności przedstawienia skutków finansowych realizacji tej 

uchwały. Jeśli chodzi o projekt uchwały w sprawie powołania nie tylko tej komisji, ale 

również innych, a uchwałę taką podejmowano na poprzedniej sesji, to trudno, aby takie 

skutki w uzasadnieniu do projektów zostały uchwał przedłożone, ponadto co w chwili 

obecnej jesteśmy w stanie wyczytać z uchwały podjętej w sprawie diet radnych. Ta 

uchwała jakby determinuje, wyraźnie wskazuje jakie składniki diet poszczególni radni 

otrzymują, w zależności też od pełnionej funkcji. Nie sposób w dniu dzisiejszym 

przywidzieć ile w ciągu najbliższej kadencji będziemy mieć posiedzeń komisji. Można 

dyskutować z literalnym brzmieniem § 49 ust. 3, natomiast ten zapis był. Co do 

przygotowania projektów uchwał należy dokonać wykładni funkcjonalnej. Uchwały tego 

typu nie powodują, że obligatoryjnie musimy do uzasadnienia przedłożyć dokładne 

wyliczenie skutków, które wiązały się z pracą Komisji Rewizyjnej przez najbliższe 4 lata. 

Szanując opinie, pogląd wyrażony przez panią radną ja nie znajduję przeszkód w tym aby 

tą chwałę podjęć, pomimo tego, iż faktycznie w uzasadnieniu do tej uchwały o skutkach 

finansowych realizacji tej uchwały wprost nie napisano.         

K. Perdon: proszę o interpretację znaczenia spójnika „oraz”, jaki ujęto w treści zapisu 

Statutu. Ja intepretuję to tak, że tam gdzie jest to konieczne, to musi być ta analiza 

finansowa, a tak jak pan mówi są niektóre uchwały, dla których takie wyliczenia można 

przedłożyć, a tam, gdzie jest to możliwe to mogą one zostać przedłożone.  

Radca prawny: zgadzam się, w pełni podzielam pana stanowisko.   
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Burmistrz: analizując praktykę funkcjonowania samorządu w naszym kraju oraz 

ustanowienie prawa przez Sejm, to nie jest tak, że w każdej uchwale i każdej ustawie 

skutki finansowe podaje się i wylicza. Generalnie zdecydowana większość 

podejmowanych przez nas inicjatyw uchwałodawczych wiąże się z realizacją budżetu, 

skutki finansowe  wynikają z budżetu oraz wieloletniej prognozy finansowej, wiążą się                  

z dostępnością tego dokumentu dla każdego mieszkańca informacja na jakie działania 

środki są przeznaczane. Praktyka, doświadczenie pokazuje, że w ciągu ponad 20 lat 

funkcjonowania samorządu w Krobi i uchwał, jakie były podejmowane i uzasadnień 

finansowe wyliczenia nie miały miejsca, w przebiegu 8 lat mojej pracy w samorządzie 

nie spotkałem się nigdy z uchyleniem uchwały, w której nie było wyliczenia skutków 

finansowych.        

L. Bem: ta interpretacja była pod innym kątem, nie do tej uchwały.  

Przewodniczący Rady: zapis przedstawiony w uzasadnieniu jest zapisem ogólnym, 

aczkolwiek dopuszczalnym i moim zdaniem do podjęcia uchwały przez nas w zupełności 

wystarczy. 

P. Wajnert: czyli Państwo uważacie, że przedstawione uzasadnienie jest wystarczające 

aby podjąć taka uchwałę? 

Przewodniczący Rady: tak. 

Uchwałę Nr II/5/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie 

powołania  Komisji  Rewizyjnej  oraz  wyboru  Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej; 

przyjęto większością głosów, 13 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert), głosowało14 radnych. 
 

b) upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Krobi. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.  

Uchwałę Nr II/6/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r.                              

w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Krobi; przyjęto 

większością głosów, 13 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert) , głosowało14 radnych. 
 

c) wynagrodzenia Burmistrza Krobi.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Przewodniczący Rady, w związku                                   

z rozpoczęciem nowej kadencji Burmistrza Krobi należy nawiązać nowy stosunek pracy,              

dlatego podjęcie  tej uchwały jest celowe.  

Uchwałę Nr II/7/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie 

wynagrodzenia Burmistrza Krobi; przyjęto większością głosów, 13 za, 1 wstrzymujący 

(P.Wajnert),  głosowało 14 radnych. 
 

d) zmiany   Uchwały   Nr XVII/122/2008    Rady Miejskiej   w   Krobi    z  dnia                           

18 lutego 2008 r. w sprawie ustalenia wysokości diet radnych oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.  

Uchwałę Nr II/8/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie 

zmiany   Uchwały   Nr XVII/122/2008    Rady Miejskiej   w   Krobi    z  dnia 18 lutego 

2008r. w sprawie ustalenia wysokości diet radnych oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych; przyjęto większością głosów, 13 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert),  

głosowało 14 radnych. 
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e) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania   przestrzennego  Krobia 

Miasto VII.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WIGP A. Olejnik. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański: komisja obradowała                        

w dniu dzisiejszym i pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

Uchwałę Nr II/9/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r.                                     

w sprawie uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania   przestrzennego                          

Krobia Miasto VII; przyjęto większością głosów, 13 za, 1 wstrzymujący (P.Wajnert),  

głosowało 14 radnych. 
 

f) nadania nazwy ulicy.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WIGP A. Olejnik.                      

Projekt uchwały dot. działek o nr ewidencyjnym 896/4 i 897/7 w obrębie geodezyjnym 

Krobia-Miasto.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański: komisja obradowała                        

w dniu dzisiejszym i pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

Uchwałę Nr II/10/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie 

nadania nazwy ulicy; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

g) nadania nazwy ulicy.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WIGP A. Olejnik.                      

Projekt uchwały dot. działek o nr ewidencyjnym 909/29 i 907/8 w obrębie geodezyjnym 

Krobia-Miasto.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański: komisja obradowała                        

w dniu dzisiejszym i pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  

Uchwałę Nr II/11/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r.                                 

w sprawie nadania nazwy ulicy;  przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

h) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 2 do 

protokołu przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 8 grudnia br.                           

i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Zgłoszona autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 

Uchwałę Nr II/12/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 10 grudnia 2014 r.                            

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
Burmistrz : odpowiadając na interpelację radnego L. Bema, to nie podlega dyskusji 

potrzeba poprawy bezpieczeństwa na tych drogach powiatowych, oczywiście pomoc ze 

strony Powiatu Gostyńskiego powinna być, należy to do jego obowiązków i te kwestie 

zostaną rozwiązane. 

Staw przy ul. Odrodzenia po wykonanym odnowieniu oczywiście jak najbardziej może 

być wykorzystany w okresie zimowym jako lodowisko, po uprzednim jego 

przygotowaniu. 

K. Perdon : proszę o przygotowanie dobrego zejścia ponieważ ta skarpa jest dość stroma 

aby nie było jakiegoś wypadku. 
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Burmistrz : pewnie problem będzie aby to dobrze wykonać ponieważ nie dla takiego celu 

przeznaczony jest ten obiekt, rozważone zostanie bezpieczne zejście. 

Odpowiadając na kolejną interpelację radnego L. Bema, to obecnie możliwość 

skorzystania punktów selektywne zbiórki odpadów mieszczą się na terenie gminy Rawicz 

i Gostyń. Wg deklaracji Związku Komunalnego w Lesznie w przyszłym roku ma 

powstać na terenie naszej gminy w Kuczynce. 

Natomiast odnośnie ewentualnej podwyżki za odbiór odpadów, to w najbliższym okresie 

odbędzie się posiedzenie Walnego Zgromadzenia, gdzie na ten temat będziemy 

obradować. Wg posiadanej po przetargach stawki zaproponowane przez firmy 

przewozowe wzrosły sporo. Oczywiście po tym spotkaniu przekażę informację                                 

o ustaleniach dot. stawek.    

K. Perdon: na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej gościliśmy prezesa tego związku  

i w trakcie dyskusji nie wynikało, że cena śmieci miałaby wzrosnąć, wręcz 

sugerowaliśmy spadek cen. W momencie kiedy przystępowaliśmy do tego projektu 

kalkulacje jakie nam przedstawiono, cena oleju napędowego wynosiła 6 zł. Cena tego 

leju spadła po tym okresie ok. 20 %, a z pana informacji wynika ze ceny za odpady 

wzrosną.  Prosiłbym o analizę skąd te koszty się biorą, żeby nasi mieszkańcy nie zostali 

nabici w butelkę. 

Burmistrz : osiemnaście gmin jest w tej samej sytuacji co my i wszędzie oczekują aby 

stawki nie wzrosły. Cena usługi przewozu wzrosła w wyniku postępowania 

przetargowego. W momencie spotkania z prezesem na posiedzeniu komisji nie było, 

jeszcze wiadomo  o wyniku tego postępowania.  

K. Perdon : ten czynnik w tej usłudze jest najbardziej cenochłonny w tej usłudze, poza 

płacami i ewentualną amortyzacją sprzętu. 

Burmistrz :  cena usługi zewnętrznej warunkuje dalsze koszty. 

K. Perdon : nie dajcie się ponowie burmistrzowie przedstawiciele społeczeństwa 

zapędzić  w „kozi róg”.   

Burmistrz :  nie dotyczy to tylko gmin należących do związku, dotyczy to całego systemu 

odbioru odpadów, który jest tak skonstruowany. Zmowa przedsiębiorców w takiej 

sytuacji byłaby karalna, naruszeniem zasad konkurencji. Warto pozyskać informację, 

jakie ceny zostały uzyskane w innych lokalizacjach poza Związkiem. 

Odpowiadając na kolejną interpelację radnego L. Bema, to działania z PKP mają już 

wieloletnią historię odnośnie wprowadzenia lamp ostrzegawczych na przejazdach 

kolejowych. Również w sprawie bezpieczeństwa tego przejazdu w Chwałkowie 

podejmowano działania, lecz jest to kwestia zarządzenia przez PKP. Myślę, że oni też 

mają świadomość tego, w których miejscach, na których przejazdach miały miejsce 

wypadki. Sprawdzimy oczywiście, jakie są możliwości oznakowania tego przejazdu oraz 

w kierunku do Skoraszewic i skierować te interpelacje do PKP. 

Odpowiadając na interpelację radnego M. Dudy: część przystanków wyposażonych jest 

w kosze na śmieci, w pozostałych miejscach jeśli jest taka potrzeba postawione zostaną      

w przyszłym roku.  

Odnośnie patroli w parku to jest to interpelacja do przekazania do Komendy Policji. 

Myślę, że warto też podjąć rozmowy z dyrekcją szkoły o zwiększenie ilości godzin zajęć 

w parku. 

Jeśli będzie to możliwe, to myślę, że sensowne jest wytyczenie miejsc postoju przy                   

ul. Harcerskiej dla osób niepełnosprawnych posiadających karty. Prosiłbym                                    
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o sprecyzowanie też lokalizacji mieszkań tych osób, aby lokalizacje te spełniały swoją 

rolę.  

Odpowiadając na interpelację radnego J. Mikołajczaka, to rozumiem, że dotyczy to 

konkretnie przystanku w Chwałkowie i zlokalizowania tam urządzenia z pisakiem i czy 

Urząd ma to obsługiwać, czy ktoś na miejscu? 

J. Mikołajczak: myślę, że rodzice zajęliby się tym, lecz myślę, że problem nie dotyczy 

tylko przystanku w Chwałkowie. 

Burmistrz : zwrócimy się do sołtysów czy takie oczekiwania również są w pozostałych 

sołectwach. 

Odpowiadając na interpelację radnej P. Wajnert: odnośnie interpelacji dot. wycinki drzew 

na terenie gruntu powiatu, bo rozumiem, że dotyczy to tego miejsca, to sprawa 

przekazana zostanie do Starostwa Powiatowego w Gostyniu. Wg mojej wiedzy powiat 

dysponuje zgodą na usunięcie tych topoli. Chciałbym odnieść się do kwestii 

zasugerowanej pierwszeństwa ogólnie rozumianego pojęcia bezpieczeństwa 

mieszkańców w kontekście prawa własności. To nie jest tak, że można powoływać się na 

kwestie bezpieczeństwa i naruszać kwestie prywatności mieszkańców, czy podmiotów, 

czy osób prawnych, taka konstrukcja w dzisiejszym demokratycznym systemie państwa 

prawnego jest niedopuszczalna. Mieliśmy tego doświadczenie w latach 1945-1956, gdzie      

przez tego typu pojęcia bardzo często prowadziło to do nadużyć i wykorzystywania,                    

a  konsekwencje tego ponosimy tak naprawdę dzisiaj, chociażby na przykładzie 

pozbawienia własności powiatu szkoły w Grabonogu. Administracja w naszym kraju 

powinna działać zgodnie z prawem i na podstawie prawa, prawa rozumianego nie jako 

narzędzie do korzystania z władzy, natomiast czegoś, co stanowi fundament życia 

społecznego i podstawy funkcjonowania państwa. Nie można wyciągać wniosków                      

z definicji ogólnie zapisanej w ustawie o samorządzie gminnym jakim jest kwestia 

dbałości o bezpieczeństwo, że radni gminy, jako organu stanowiącego ponoszą 

odpowiedzialność np. za wypadki drogowe na drodze wojewódzkiej na terenie gminy. To 

też jest naruszenie bezpieczeństwa i jako mieszkańcy, jako osoby, jako pełnoprawni 

ludzie korzystający z wolności mamy też pewną kwestię odpowiedzialności za nasze 

zachowania. Jeżeli te topole nie zostaną usunięte, kogoś by skrzywdziły, to są osoby za to 

odpowiedzialne. Nikt nie może wejść na czyjąś nieruchomość i usunąć drzewo, byłoby to 

prawnie niedopuszczane i wiązałoby się z określonymi z tego tytułu konsekwencjami. 

Warto pamiętać, że organy gminy, również rada miejska, urzędnicy mają tylko takie 

kompetencje, jakie wynikają z przepisów. Decyzje podejmują określone organy do tego 

powołane. Wspólnota samorządowa funkcjonuje na poziomie gminy, powiatu                                 

i województwa, taka jest konstrukcja prawna naszego ustroju.  

W zakresie wadliwości wykonania drogi wojewódzkiej, to nie tylko w zakresie dzisiaj 

przedstawionej przez panią radną tych miejsc oraz szeregu innych, przejść, możliwości 

przejazdu rowerami po chodniku z naszej strony te inicjatywy były podejmowane. 

Również, jeśli chodzi o tą interpelację, ponowienie tego tematu, to zarządcy drogi 

wojewódzkiej sprawa zostanie przekazana.   
 

Ad. 10 Wolne głosy i wnioski. 

L. Bem : w gazecie „Życia Gostynia” przeczytałem artykuł o naszej pierwszej sesji                     

i wypowiedź pani radnej Wajnert „… wszystko było już ustawione”. Ja, jako radny nie 

ustawiałem się z żaden sposób z nikim. Szanuję wybory demokratyczne, w naszej gminie 

wygrało ugrupowanie p. burmistrza z dziesięcioma radnymi w Radzie Miejskiej. 
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Normalne, że kto wygra wybory, to ma większość i ma prawo przedstawić 

przewodniczącego rady, a dalej, to były różne propozycje. Komisje także wybierały 

swoich przewodniczących na swoich posiedzeniach bez wskazywania palcem. Zgłaszano 

propozycje, nad którymi odbyło się glosowanie i taki skład komisji został uchwalony. 

Proszę o rozszerzenie swojej wypowiedzi, co pani przez to rozumie.   

P. Wajnert: po pierwszym posiedzeniu takie było moje odczucie, może z mojej strony źle 

było sformułowane zdanie, ale ja to tak odebrałem. 

D. Szpruta: czy p. przewodniczący odczyta pismo sołtysa Ciołkowa? 

P. Wajnert: wniosek do przewodniczącego Komisji Budżetu p. Lecha Bema. Zacytuję 

fragment ustawy o samorządzie gminnym art. 21 ust. 4 „W posiedzeniach komisji mogą 

uczestniczyć radni niebędący jej członkami. Mogą oni zabierać głos w dyskusji i składać 

wnioski…”. Ja nie chcę w jakiś sposób walczyć, czy coś takiego. Wnioski takie można 

składać na innych komisjach, jeśli nie jest się jego członkiem.     

Wniosek drugi, dużo ważniejszy : zgodnie z art. 3 ustawy o samorządzie gminnym o 

ustroju gminy stanowi jej statut. Jest to więc dokument, na podstawie którego działa 

gmina. Statut Gminy Krobia jest jednak niezgodny z aktami prawa wyższego rzędu 

jakimi są m.in. ustawy o samorządzie gminnym i ustawa o dostępie do informacji 

publicznej. Przykładowo paragrafy niezgodne: np. §22 i §76, cały rozdział IX Statutu 

Gminy Krobia. Wojewoda Zachodniopomorski w rozstrzygnięciu uznał nieważność 

takich zapisów. To są jedynie przykłady błędów i uchybień zauważonych przez osobę                      

z zaledwie podstawową wiedzą z zakresu prawa. Ile innych może wyłapać specjalista w 

zakresie prawa samorządowego? Konsekwencje takiego stanu rzeczy mogą być dla 

gminy bardzo poważne. W każdej chwili Statut może zostać oficjalnie uznany za 

niezgodny z prawem przez WSA. Prosiłabym o powołanie Komisji Statutowej.  

L. Bem : dzisiaj będzie posiedzenie komisji budżetu i wniosek można przegłosować, ja 

wskazywałem inną drogę, która dotychczas była przyjęta. 

P. Wajnert: wskazałam jak wygląda sytuacja odnośnie statutu. 

M. Duda: proszę panią radną o złożenie pisemnego wniosku dot. przedstawionych 

nieścisłości Statutu Gminy. 

K. Perdon: w tej sprawie powinien wypowiedzieć się radca prawny, ponieważ 

przedstawiono zarzut bardzo mocny, jeżeli statut jest niegodny z prawem. 

Radca prawny : uchwała, do której odsyła pani radna została podjęta w lutym 2008 roku                   

i nie można wykluczyć takiej sytuacji, że za sprawą orzeczeń, zmian w prawie, które 

przez ten okres miały miejsce, pewne zapisy naszego statutu straciły aktualność, czy 

pewna opinia orzecznicza również za  sprawą organów nadzorczych w stosunku do 

samorządów jednostek administracji zostały wykreowane i w ten sposób jakieś 

rozstrzygnięcia nadzorcze sądów pokazywałyby iż zapisy naszego statutu naruszają 

przepisem wyższej ustawy o samorządzie gminny, ale również inne stosowane ustawy. 

Możemy badać poszczególne zapisy jednostek redakcyjnych, które zostały przytoczone, 

ale moja propozycja jest inna, nie wykluczając jakby słuszności podnoszonych uwag 

przez panią radną, rzeczywiście dobrze gdyby te uwagi zostały przedłożone na piśmie, 

ewentualnie gdybyśmy mogli je omówić poza sesją i aby do wniosku o przegłosowanie 

dzisiaj formalnie podniesionego wniosku o powołanie komisji statutowej, aby do tej 

kwestii powrócić w terminie późniejszym na kolejnej sesji lub jeszcze kolejnej. Jeżeli 

okaże się, że uwagi są zasadne, a zmiany dotyczą nie tylko pojedynczych paragrafów to 

wówczas komisja kompleksowo zajęłaby się opracowaniem zmian do statutu, 
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ewentualnie podjęcie nowego statutu. Postulowałbym o to, aby zgłosić uwagi na piśmie z 

propozycją powołania takiej komisji, tak abyśmy w dniu dzisiejszym nie musieli się do 

tego odnosić. Kwestia wejścia w szczegóły poszczególnych zapisów wymagają, aby mieć 

więcej czasu.  

Burmistrz : łatwo zarzucać niezgodność z prawem, czy sugerować tego typu kwestie, ale 

chciałbym zwrócić uwagę na dwie kluczowe w tym temacie kwestie. Każdemu aktowi 

prawnemu, również statutowi, dopóki nie jest uchylone, przysługuje domniemanie 

zgodności z prawem. Druga kwestia wiąże się z organami nadzoru, naszym jest 

Wojewoda Wielkopolski i on ma kompetencje żeby stwierdzić jego niezgodność, a co do 

niektórych aktów prawnych prokurator. Na dzień dzisiejszy żadne taki wystąpienia ani ze 

strony nadzoru wojewody ani innych instytucji kontrolnych w zakresie niezgodności 

naszego statutu nie miały miejsca. Jeżeli akt niższego rzędu, a takim jest uchwała rady 

powołująca statut w stosunku do poprzednio obowiązujących przepisów były niezgodne, 

to w  tym zakresie pierwszeństwo mają akty wyższego rzędu. Jeśli znalazły się tego typu 

zapisy w tym statucie, to z racji tego, że są organy wyższego rzędu mówiące inaczej, 

automatycznie nie mogą być stosowane lub stosowane są te które wynikają z poprzednio 

obowiązujących przepisów prawa.  To jest Państwa kompetencja, jak najbardziej wydaje 

się zasadne to, że od czasu do czasu warto tak naprawdę powołać komisję statutową                   

w celu przeanalizowania jego zapisów, aby sprawdziła jak to się ma do praktyki działania 

i obowiązujących przepisów. Idea powołania tej komisji jest ciekawą propozycją. 

L. Bem : w okresie ostatnich dwóch kadencji dokonywano zmian zapisów statutu. 

Przewodniczący Rady: proszę o złożenie takiego wniosku. W pierwszej kolejności 

powinniśmy zająć się analizą projektu uchwały budżetowej na rok 2015. 

Sołtys wsi Przyborowo  : ruszyła inwestycja Farma Wiatrowa II, czy w związku z tym są 

jakieś ustalenia pomiędzy gminą w zakresie eksploatacji dróg. Droga dojazdowa została 

wyremontowana całkowicie na odcinku gminnym i powiatowym, a zaczęły się przekopy 

do Ciołkowa i ponownie ciężki sprzęt dojeżdża tą drogą.     

Burmistrz: dotyczy to realizacji inwestycji farmy na terenie gminy Poniec, a związana 

obecnie z przebudową linii energetycznej, która częściowo ma przebiegać przez nasz 

teren lecz nie wiąże się to z korzystaniem z ciężkiego sprzętu, nie mamy takiej wiedzy. 

Będziemy temat monitorować, jeśli takie sytuacji miałby miejsce to proszę o informację 

do urzędu. 

R. Guderski, mieszkaniec Krobi: czy w planach inwestycyjnych ujęto utwardzenie                     

ul. Odrodzenia w Krobi? Rozpoczęła się nowa kadencja, jaka jest strategia rozwoju jeśli 

chodzi o władzę wykonawczą na następne cztery lata? Jaki jest plan pracy na rok, 

działania Rady Miejskiej na rok następny? 

Burmistrz : na terenie naszego miasta jest szereg elementów, pojawiają się nowe drogi,  

ale jest to jeden z priorytetów jeśli chodzi o utwardzenie nawierzchni, jeśli chodzi                        

o tereny gdzie nieruchomości jest więcej. Problem ten będziemy sukcesywnie 

rozwiązywać i myślę, że i w tej kadencji pracy nie zabraknie w tym zakresie. Odnoście 

strategii Gminy Krobia, to została ona przyjęta na lata 2014-2020. Dokument taki pan 

otrzyma i jest ona dostępna na stronie internetowej. 

Przewodniczący Rady: Rada Miejska jak co roku będzie posiadała plan pracy, 

zwyczajowo przed rozpoczęciem nowego roku taki plan rada planowała przyjąć.                      

W pierwszej kolejności w planie tym będziemy brać pod uwagę zapisy Strategii Rozwoju 
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Gminy Krobia na kolejne lata oraz nową perspektywę finansową. Plany pracy będzie 

opierał się na tych dokumentach.  

Radca prawny : gdyby taka wątpliwość się pojawiła, to zgodnie z § 20 statutu rada działa 

zgodnie z planem pracy, lecz w pierwszym roku kadencji powinien być przyjęty w ciągu 

trzech miesięcy od rozpoczęcia. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o składaniu oświadczeń majątkowych, 

zaapelował do wszystkich o wyłączanie telefonów w trakcie obrad sesji oraz odczytał 

pismo sołtysa wsi Ciołkowo skierowane do przewodniczącego Rady Miejskiej w Krobi 

dotyczące przeprowadzanego remontu świetlicy wiejskiej, które stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady: p. Burmistrz w poprzedniej już kadencji wprowadził konwent 

sołtysów, gdzie omawiane są poszczególne sprawy wsi i możliwa jest dyskusja, 

rozwiązywania problemów, możliwości poza też pisemnych jest wiele, aczkolwiek                    

p. sołtys ma też do tego prawo i zachęcam do korzystania z takich form. 

Burmistrz: pytanie zasadnicze jaki charakter ma to pismo?  Czy to jest skarga do rady na 

działania organu wykonawczego, czy nie, to powinno być w pierwszej kolejności 

wyjaśnione i jest odpowiedni tryb działania w takiej sytuacji. Dotyczy to przedsięwzięcia 

inwestycji realizowanej na terenie wsi Ciołkowo. Sołectwo jest strukturą pomocniczą 

gminy, czyli w tym momencie z jednej strony powołane jest po to, żeby wybrać 

przedstawicieli wsi, którzy maję je reprezentować, ale z drugiej strony działając                                 

w ramach struktury Gminy Krobia sołtys jest aparatem pomocniczym  organu 

wykonawczego w zakresie realizowanych zadań. Na wielu konwentach z sołtysami 

omawiałem kwestie współpracy przy realizacji inwestycji na terenie wsi. Wiadomo, że 

obiektami zarządzanymi przez Urząd Miejski są również świetlice wiejskie, natomiast 

zgodnie ze statutem sołectwa, osobami, które mają bezpośrednią pieczę nad świetlicami 

są sołtysi. W ciągu prowadzonych inwestycji mają wszyscy uprawnienia, aby oprócz 

pracowników urzędu uczestniczyć w pracach i sygnalizować problemy, jeżeli takie 

zauważają, co wielu sołtysów dobrze realizuje. Mają możliwość inicjowania wielu 

przedsięwzięć wspólnie z mieszkańcami, przejęcia takich zadań do zrealizowania i dzięki 

temu też za mniejsze pieniądze można o wiele lepiej, ciekawiej pewne przedsięwzięcia 

realizować. W wielu miejscowościach takie inicjatywy są realizowane, chociażby 

obecnie mamy budowę dróg i dwóch świetlic, gdzie mieszkańcy w tym bezpośrednio 

uczestniczą tj. w Ziemlinie i Bukownicy. Są takie świetlice jak w Przyborowie, gdzie                      

w zasadzie poza materiałami cale wykonawstwo biorą na siebie mieszkańcy i takich jest 

w naszej gminie coraz więcej.  W końcu  różne są praktyki rządzenia, a Ciołkowo się do 

nich nie zalicza, współpraca z p. sołtysem wygląda, tak jak wygląda. Zapytał mnie w tej 

kwestii na ulicy, ze ma zastrzeżenia, nie kontaktował się ani w trakcie realizacji 

inwestycji, ani po. Wizytowałem tą inwestycję z pracownikami Wydziału Inwestycji i 

Gospodarki Przestrzennej, którzy mają większe kwalifikacje w tym zakresie ode mnie i 

mam zaufanie w jaki sposób inwestycję nadzorują. Inwestycja nie została jeszcze 

zakończona, do 15 grudnia jest okres na dokonanie poprawek i jesteśmy w trakcie tych 

działań. Firma nie otrzymała zapłaty nawet za te cześć prac wykonanych i mam nadzieję, 

że w tym terminie się wywiąże. Niezrozumiała jest dla mnie treść i zarzuty. Które 

znajdują się w piśmie jeśli chodzi o inwestycję, a te zastrzeżenia odnośnie wykonawstwa 

wniesione przez sołtysa też podzielam. W momencie zakończenia zadania w świetlicy p. 

sołtys zostanie o tym powiadomiony i myślę, że będzie w tym uczestniczył. Ubolewam 
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bardzo, że mieszkańcy mimo kilku moich rozmów nie uczestniczyli częściowo w 

przedsięwzięciu. Żałuję mocno i to też sołtysowi przekazałem, że mogła to realizować 

firma miejscowa. Otrzymała propozycję złożenia oferty i z tego co wiem, to oferty nie 

złożyła. Niebezpiecznie jest szafowanie nazwami firmy w momencie i zarzucanie 

nieprawidłowości, kiedy prace nie zakończono. Świetlica nie ma odbioru końcowego                   

i jest w trakcie budowy.  Od 2007 roku, jak zacząłem pracę w gminie Krobia to stał 

budynek z lat 80-tych i obecnie od kilku lat próbujemy ten budynek dokończyć,                         

a ograniczone środki finansowe nie pozwalają wykonać tego w ciągu roku. Na rok 

następny zaplanowano dalszą jego kontynuację.  Z jednej strony oczekiwania społeczeństwa 

są natomiast fundusz sołecki wsi Ciołkowo mieszkańcy przeznaczyli na inne cele. Sołtys 

powinien wskazywać na konsekwencje w działaniach. Natomiast nie było informacji                 

o tym, że piec nie działa.         

Sołtys wsi Ciołkowo: piec niech chociażby został dwa tygodnie temu zgłoszony i nie był 

do dnia dzisiejszego zrobiony, to ja uważam, że piec jest do niczego, albo fachowcy są 

do niczego. Wydaliśmy ok. 87  tys. zł na tą inwestycje i naprawdę płakać się chce, gdy 

widać w świetlicy ten stan rzeczy jaki na dzień dzisiejszy jest. Dlaczego dzisiaj 

pracownicy się zjawili, rozbierają podłogę, podkładają piankę, jest to karygodne. Ja, tak 

mnie się wydaję jestem dobrym gospodarzem, nie mogę przyjąć pana opinii, że w wiosce 

jest wykonawca, który się nie zgodził to wykonać. Wg mojej wiedzy ma on inną pracę, 

nie musi pracować na terenie gminy. Chcę tylko, żeby było to dobrze wykonane, nie 

mam do nikogo pretensji. Bo zrobiono bardzo ładnie i pomalowano także, tylko to 

wszystko nie działa. Przejdziemy do następnej pracy, a tą znów zostawimy na boku.  

Burmistrz: wspólnie chcemy, aby prace te zostały wykonane. Kwestia wykonawstwa 

przez firmy zewnętrzne wiąże się z ryzykami, które są z tym związane i to nasza jest rola,  

żeby zakwestionować rzeczy, które uważamy za niewłaściwie wykonane.                        

Do 15 grudnia mają być dokonane poprawki tej podłogi. Ja nie mogą odpowiadać za 

firmę, nas interesuje efekt końcowy. Nigdy nie uważam i jest to karkołomne myślenie                   

o tym i porównywanie burmistrza do gospodarza, czy sołtysa do gospodarza. To nie jest 

tak, że my możemy robić wszystko to, co chcemy. Zostaliśmy obdarzeni zaufaniem przez 

mieszkańców, którzy oczekują od nas określonych zadań i za nie odpowiadamy. 

Mieszkańcy oczywiście nie muszą się angażować, mogą oczekiwać, że zostanie                          

to zrobione. Natomiast wspólne działanie daje lepsze efekty, za porównywalne środki 

została położona podłoga z Żychlewie, najładniejsza na naszym terenie. To są fakty, 

które pokrywają się w praktyce naszego działania.   

Sołtys wsi Ciołkowo: posadzka była wykonana przez firmę ACCTIONA, my nie 

przeznaczaliśmy na to środków, a już wtedy była tragiczna. Miała być rozkuta, 

wyrównana i takiego problemu by nie było. Uważam, że Ciołkowo działa, niech pan nie 

mówi, że nie działa, bo tyle, co tam moja żona tam działa, to nie wiem czy gdzie indziej 

ktoś za darmo coś takiego robi, to mnie boli.    

Burmistrz: nic złego nie mówiłem o wsi Ciołkowo, mówiłem o samoorganizacji 

mieszkańców, która jest różna. To, że chwalę inne miejscowości, to nie znaczy, że 

próbuję pomniejszać zaangażowanie tego sołectwa. Patrzę pod kątem efektów                            

i wyników, które wytworzą pewną ocenę. Sołtysi mają mi pomagać w realizacji zadań 

gminy, to jest Państwa obowiązek. Jak chcemy dobra dla mieszkańców, to musimy 

współpracować. 
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Przewodniczący Rady: działamy dla dobra mieszkańców i apeluję żebyście dobrze 

wykorzystali nowego młodego radnego, wybranego w tym okręgu. Pan, jako sołtys 

powinien zadbać żeby te informację jak najlepiej przekazywano, na bieżąco. 

W imieniu Rady Miejskiej w Krobi gratuluję Panu Damianowi Walczakowi radnemu 

Powiatu Gostyńskiego objęcia funkcji członka Zarządu Powiatu Gostyńskiego, co miało 

miejsce na wczorajszej sesji. Najlepsze gratulacje nie tylko od radnych, ale także od 

sołtysów, kierowników jednostek gminnych, życzymy panu powodzenia w tej trudnej 

powiatowej samorządowej pracy. Może pan na nas liczyć, jako samorządowców 

gminnych i także za pozostałych radnych będziemy trzymać kciuki abyście jak najlepiej 

reprezentowali Gminę Krobia i interes jej mieszkańców.   

D. Walczak : dziękuję panu przewodniczącemu, dziękuję państwu, dziękuję za gratulacje. 

Czuję dużą odpowiedzialność i zapewniam państwa, że w miarę możliwości wspólnie                  

z pozostałą dwójką  radnych z terenu naszej gminy będziemy robić wszystko aby zadania 

powiatowe na terenie naszej gminy były realizowane.       

 

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam II sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

   Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska   

 


